
SAMOSTALN
IK
… SKLANJATVE …



1. MOŠKA SKLANJATEV
Po prvi moški sklanjatvi se sklanjajo samostalniki moškega 

spola, ki imajo v rodilniku ednine končnico –a (-u, -e)  
korak, koraka (most, mostu; dan, dne). Samo množinski 
samostalniki imajo v imenovalniku končnico -i, v rodilniku pa 
-ov ali -ev (možgani, možganov).

EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  korak Ø  koraka  koraki

2.  koraka  korakov  korakov

3.  koraku  korakoma  korakom

4.  korak Ø  koraka  korake

5.  o koraku  o korakih  o korakih

6.  s korakom  s korakoma  s koraki



EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  most Ø  mosta  mostovi

2.  mostu, 
mosta

 mostov  mostov

3.  mostu  mostovoma  mostovom

4.  most Ø  mostova  mostove

5.  o mostu  o mostovih  o 
mostovih

6.  z mostom  z mostovoma  z mostovi

EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  dan Ø  dneva  dnevi

2.  dneva, dne dni dni

3.  dnevu  dnevoma, dneva  dnem, 
dnevom

4.  dan  dneva, dni  dneve, dni

5.  o dnevu  o dneh, dnevih  o dnevih, 
dneh

6.  z dnevom, 
dnem

 z dnevoma, 
dnema

 z dnevi, dnemi

ED. DV. 
MN.

1.  možgani

2.  možganov

3.  možganom

4.  možgane

5.  o možganih

6.  z možgani



EDNINA DVOJINA MNOŽI
NA

1.  človek Ø  človeka  ljudje

2.  človeka  ljudi  ljudi

3.  človeku  človekoma  ljudem

4.  človeka  človeka  ljudi

5.  o človeku  o ljudeh  o 
ljudeh

6.  s 
človekom

 s 
človekoma

 z 
ljudmiEDNINA DVOJINA MNOŽIN

A

1.  otrok Ø  otroka  otroci

2.  otroka  otrok Ø  otrok Ø

3.  otroku  otrokoma  otrokom

4.  otoka  otroka  otroke

5.  o otroku  o otrocih  o otrocih

6.  z 
otrokom

 z 
otrokoma

 z otroki



PODALJŠANJE OSNOVE
Samostalniku, ki se v imenovalniku konča na –e, 

se v rodilniku osnova podaljša za –t.

Samostalniku, ki se v imenovalniku konča na 
samoglasnik, se v rodilniku osnova podaljša za 
–j.

IMENOVA
LNIK

RODIL
NIK

 Tine  Tineta

 Jure  Jureta

 oče  očeta

IMENOVA
LNIK

RODIL
NIK

 Vili  Vilija

 Rudi  Rudija

 iglu  igluja



Enozložnim samostalnikom se osnova v dvojini 
in množini podaljša za –ov.

EDNINA DVOJINA MNOŽINA

 zid  zidova  zidovi

 volk  volkova  volkovi

 most  mostova  mostovi

 plod  plodova  plodovi



2. MOŠKA SKLANJATEV
V to sklanjatev spadajo samostalniki m. sp., ki 

imajo v rodilniku končnico – e (v 
imenovalniku pa –a). Ti samostalniki se lahko 
sklanjajo tudi po 1. moški sklanjatvi.

EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  vojvoda  vojvodi  vojvode

2.  vojvode  vojvod Ø  vojvod Ø

3.  vojvodi  vojvodama  vojvodam

4.  vojvodo  vojvodi  vojvode

5.  o vojvodi  o vojvodah  o vojvodah

6.  z vojvodo  z vojvodama  z vojvodami



3. MOŠKA SKLANJATEV
Črke in kratice.

EDNI
NA

DVOJI
NA

MNOŽI
NA

1
.

 A Ø  A Ø  A Ø

2
.

 A Ø  A Ø  A Ø

3
.

 A Ø  A Ø  A Ø

4
.

 A Ø  A Ø  A Ø

5
.

 A Ø  A Ø  A Ø

6
.

 A Ø  A Ø  A Ø

EDNINA

1.  A Ø

2.  A - ja

3.  A – ju

4.  A Ø

5.  o A – ju

6.  z A - jem



1. ŽENSKA SKLANJATEV
V to žensko sklanjatev spadajo samostalniki 

ženskega spola, ki imajo v rodilniku končnico 
– e (v imenovalniku –a).

EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  lipa  lipi  lipe

2.  lipe  lip Ø  lip Ø

3.  lipi  lipama  lipam

4.  lipo  lipi  lipe

5.  o lipi  o lipah  o lipah

6.  z lipo  z lipama  z lipami



EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  mati  materi  matere

2.  matere  mater  mater

3.  materi  materama  materam

4.  mater  materi  matere

5.  o materi  o materah  o materah

6.  z 
materjo

 z 
materama

 z 
materami

EDNIN
A

DVOJINA MNOŽIN
A

1.  hči  hčeri  hčere

2.  hčere  hčera  hčera

3.  hčeri  hčerama  hčeram

4.  hčer  hčeri  hčere

5.  o hčeri  o hčerah  o hčerah

6.  s 
hčerjo  s hčerama  s 

hčerami

EDNIN
A

DVOJINA MNOŽINA

1.  gospa  gospe  gospe

2.  gospe  gospa  gospa

3.  gospe   gospema  gospem

4.  gospo  gospe  gospe

5.  o 
gospe  o gospeh  o gospeh

6.  z gospo  z gospema  z gospemi



Nekaterim samostalnikom se zaradi lažje 
izgovorjave v rodilniku dvojine in množine 
vrine –i.

Množinski samostalniki: škarje, hlače, 
klešče, Medvode, Jesenice, Zbilje, Pirniče, 
jaslice ...

EDNI
NA

DV. 
MN.

 ladje  ladij

 
skorje

 skorij

 
škarje

 škarij



2. ŽENSKA SKLANJATEV
V to sklanjatev spadajo samostalniki ž. sp., ki 

imajo v rodilniku končnico –i (v imenovalniku 
Ø).

 

EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  perut Ø  peruti  peruti

2.  peruti  peruti  peruti

3.  peruti  perutma  perutim

4.  perut Ø  peruti  peruti

5.  peruti  perutih  perutih

6.  perutjo  perutma  perutmi



PREMIČNI POUDAREK
 ED. 
noč

 ED. 
cev

1.  nóč  cév

2.  nočí  ceví

3.  nôči  cévi

4.  nóč  cév

5.  o nôči  o cévi

6.  z nočjó  s cevjó

       ´
•  OSTRIVEC
•  ozki glas

       ^
•  STREŠICA
•  široki glas

       `
•  KRATIVEC
•  kratki glas

ED. 
kri

 krí

 krví

 kŕvi

 krí

 o kŕvi

 s 
krvjó Množinski samostalniki: sani,smuči, jasli, prsi, 

gosli, oči ...



3. ŽENSKA SKLANJATEV
V to sklanjatev spadajo vsi samostalniki ž. sp., 

ki imajo v vseh sklonih Ø. To so vsa tuja 
imena, ljubkovalnice, vsi priimki, ki 
poimenujejo žensko osebo.

EDNIN
A

DVOJIN
A

MNOŽI
NA

1.
 mami 
Ø

 mami 
Ø

 mami 
Ø

2.
 mami 
Ø

 mami 
Ø

 mami 
Ø

3.
 mami 
Ø

 mami 
Ø

 mami 
Ø

4.  mami 
Ø

 mami 
Ø

 mami 
Ø

5.  mami 
Ø

 mami 
Ø

 mami 
Ø

6.  mami 
Ø

 mami 
Ø

 mami 
Ø

ED. Tjaša 
Pirnat

 Tjaša Pirnat

 Tjaše Pirnat

 Tjaši Pirnat

 Tjašo Pirnat

 o Tjaši Pirnat

 s Tjašo Pirnat



1. SREDNJA SKLANJATEV
Tako se sklanjajo vsi samostalniki srednjega 

spola, ki imajo v rodilniku končnico –a 
(imenovalnik –o).

EDNINA DVOJINA MNOŽINA

1.  mesto  mesti  mesta

2.  mesta  mest Ø  mest Ø

3.  mestu  mestoma  mestom

4.  mesto  mesti  mesta

5.  o mestu  o mestih  o mestih

6.
 z mestom  z 

mestoma  z mesti



POSEBNOSTI
Osnova se podaljša za –n.  
                                    Osnova se podaljša za –s.

Osnova se podaljša za –t.
                                        

                               PREGLAS: za mehkimi 
glasovi                  se –o preglasi v –e. (CČŽŠJ).

 
IMEN.

 ROD.

 ime  imena

 
vreme

 
vremena

 seme  semena

 
breme

 
bremena

 
IMEN

.

 ROD.

 tele  teleta

 dekle  
dekleta

 dete  deteta

 pišče  
piščeta

 
IMEN.

 ROD.

 drevo  
drevesa

 kolo  kolesa

 uho  ušesa

 oko  očesa

 
IMEN.

 OR.

 srce  s srcem

 polje  s poljem

 sonce  s soncem



MNO. SAMOSTALNIKI
 
očala, vrata, pljuča, jetra, tla, drva ...

PLJUČA VRATA TLA

 pljuča  vrata  tla

 pljuč  vrat  tal

 pljučem  vratom  tlom

 pljuča  vrata  tla

 o pljučih  o vratih  o tleh

 s pljuči  z vrati  s tlemi, tli
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